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BRM.0002.7.2023 

Protokół Nr LV/23 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 25 października 2023 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Regionalnego Centrum Biblioteczno-

Multimedialnego w Szydłowcu ul. Kolejowa 9B. 

W sesji uczestniczyło 11 radnych, nieobecni: radna Dorota Jakubczyk, radny Maciej Kapturki, 

radny Piotr Sadza oraz radny Paweł Surdy. 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, zastępca burmistrza Aneta Furmańska, sekretarz Dorota 

Kubiś, skarbnik Iwona Czarnota, radca prawny Aneta Woźniak oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka otworzyła sesję, powitała zebranych 

i przewodniczyła obradom.  

Poinformowała zebranych, że obrady Rady Miejskiej w Szydłowcu są transmitowane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Państwa uczestnictwo w Sesji Rady Miejskiej 

jest w pełni dobrowolne. Uczestnicząc w obradach Rady Miejskiej wyrażacie Państwo zgodę 

na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w tym wizerunku. Nagrania 

zapisane na nośnikach danych będą archiwizowane zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie 

przepisami prawa. Osoba, której dane są przetwarzane posiada prawo dostępu do treści swoich 

danych oraz prawo ich sprostowania, ma prawo wniesienia skargi do organu nadzorczego, tj. 

Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych, w przypadku gdy uzna, że przetwarzanie danych 

narusza obowiązujące przepisy prawa z zakresu ochrony danych osobowych.  

 

Przewodnicząca obrad poprosiła o potwierdzenie obecności radnych w systemie 

elektronicznym – załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu.  

 

Ad 2. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa odczytał porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr  LIV/23 z dnia 7 września 2023 roku. 

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) wprowadzenia zmian w Uchwale Nr XLVIII/358/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2023 – 2035 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

2) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2023 

Nr XLVIII/359/22 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

3) wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Szydłowiec; 

4) określenia przystanków komunikacyjnych udostępnionych dla operatorów 

i przewoźników, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Szydłowiec, 

warunków i zasad korzystania z tych obiektów, oraz ustalenia stawek opłat za 

korzystanie z nich; 



2 
 

5) zajęcia stanowiska przez Radę Miejską w Szydłowcu dotyczącego realizacji inwestycji 

mającej na celu zagospodarowanie terenu kamieniołomu „Podkowiński” w Szydłowcu 

przy ul. Kamiennej; 

6) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy 

w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 

7) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 

8) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

6. Sprawozdanie z realizacji w 2022 roku Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Szydłowiec na lata 2021-2028. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Radny Marek Cegliński zgłosił wniosek o wprowadzenie zmiany do porządku obrad: 

wnioskuję o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 5 podpunktu 9 w brzmieniu 

„rozpatrzenia skargi na działalność Zastępcy Burmistrza” oraz podpunktu 10 w brzmieniu 

„rozpatrzenia skargi na działalność Zastępcy Burmistrza” 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek 

o wprowadzenie zmiany do porządku obrad– załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa odczytał porządek obrad 

z uwzględnieniem przyjętych zmian: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr  LIV/23 z dnia 7 września 2023 roku. 

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) wprowadzenia zmian w Uchwale Nr XLVIII/358/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2023 – 2035 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

2) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2023 

Nr XLVIII/359/22 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

3) wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Szydłowiec; 

4) określenia przystanków komunikacyjnych udostępnionych dla operatorów 

i przewoźników, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Szydłowiec, 

warunków i zasad korzystania z tych obiektów, oraz ustalenia stawek opłat za 

korzystanie z nich; 

5) zajęcia stanowiska przez Radę Miejską w Szydłowcu dotyczącego realizacji inwestycji 

mającej na celu zagospodarowanie terenu kamieniołomu „Podkowiński” w Szydłowcu 

przy ul. Kamiennej; 

6) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy 

w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 
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7) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 

8) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 

9) rozpatrzenia skargi na działalność Zastępcy Burmistrza; 

10) rozpatrzenia skargi na działalność Zastępcy Burmistrza. 

6. Sprawozdanie z realizacji w 2022 roku Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Szydłowiec na lata 2021-2028. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Ad 3. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka poinformowała, że protokół Nr LIV/23 z dnia 

7 września 2023 r. był wyłożony do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady 

Miejskiej w obowiązującym terminie. Do dnia sesji nie zgłoszono uwag i wniosków. Wobec 

powyższego zaproponowała przyjęcie protokołu bez odczytania. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie przyjęcie protokołów w systemie 

elektronicznym - załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad 4. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka zaproponowała, aby Burmistrz nie odczytywał 

tytułów podjętych zarządzeń, ponieważ są one dostępne na stronie internetowej Urzędu 

Miejskiego. Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chciałby zgłosić sprzeciw w tej sprawie. Wobec 

braku sprzeciwu tytuły podjętych zarządzeń nie zostały odczytane.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew przedstawił informację z prac Burmistrza Szydłowca 

pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu od 7 września do 24 października 2023 roku. 

W okresie od 7 września do 24 października 2023 roku zostało wydanych 19 zarządzeń oraz 

przekazano do Rady Miejskiej 8 projektów uchwał. Wydano również jedną decyzję z tytułu 

umorzenia opłaty za gospodarowania odpadami komunalnymi na kwotę 156 zł oraz dwie 

decyzje dla osób fizycznych z tytułu umorzenia podatku w łącznym zobowiązaniu pieniężnym 

na kwotę 326 zł. Burmistrz przedstawił również informację z realizacji uchwał podjętych na 

sesji w dniu 7 września 2023 roku.  

 

Ad 5 ppkt 1. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Uchwale Nr XLVIII/358/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2023 – 2035 z dnia 29 grudnia 2022 roku /w zał. do prot./.  

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały – załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 2. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2023 Nr XLVIII/359/22 z dnia 

29 grudnia 2022 roku /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radna Grażyna Rycerska w odniesieniu do zmian w budżecie zauważyła, że Gmina 

Szydłowiec otrzymała środki na uzupełnienie subwencji ogólnej w wysokości blisko 

4.500.000 zł, rozdysponowano kwotę 3.500.000 zł, pozostał 1.000.000 zł. W związku 

z powyższym zwróciła się do Burmistrza z pytaniem dlaczego w tym roku nie zostanie 

dokończona ulica Dworska jeśli chodzi o jej budowę? Odniosła się również do przedstawionej 

na posiedzeniu Komisji informacji odnoście dróg w budowie, gdzie została również 

przedstawiona droga 8KDD na którą przeznaczono bardzo dużo pieniędzy, ta sama sytuacja 

dotyczy drogi przez las (droga od Huciska do granic administracyjnych miasta). Zauważyła, że 

mamy ulice które naprawdę wymagają budowy nawierzchni m.in. ulica Dworska, Kwiatowa, 

Zielona, Zielonka.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odnosząc się do wypowiedzi Radnej zauważył, że ta 

kwota ponad 4.000.000 zł jest to uzupełnienie ubytków w PIT, jest to wyrównanie subwencji 

i tą kwotę możemy przeznaczyć zarówno na wydatki bieżące jak i na wydatki majątkowe. 

Dzisiaj decydujemy o podziale tych środków. Jeśli chodzi o ulicę Dworską to za chwilę 

będziemy dokonywać odbioru tego zadania w zakresie osiedla Podzamcze, a jeśli chodzi 

o dalszą część tej ulicy to Burmistrz wraził nadzieję, że na przełomie października i listopada 

zostanie podpisana umowa z wykonawcą i również ulica Dworska będzie realizowana, być 

może w tym roku, ale to wszystko będzie zależało od warunków pogodowych. Obecnie dobiega 

końca postępowanie przetargowe i jeśli wpływające dokumenty będą prawidłowe to wszystko 

wskazuje na to, że zostanie on rozstrzygnięty. Burmistrz zauważył również, że jest 

Burmistrzem od grudnia 2014 roku i od tamtej pory w okręgu wyborczym radnej zostały 

zrealizowane takie drogi jak: Wymysłów, ulica Mała, Krótka, całe osiedle Podzamcze 

w obecnej chwili już jest wykonane, zostały wykonane instalacje sanitarne w ulicy Krótkiej, 

Zielonej, Kwiatowej. Burmistrz mówił z pamięci więc być może o czymś zapomniał, ale co 

roku staramy się przynajmniej jedną inwestycję w tym okręgu wyborczym wykonywać.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 6 do protokołu.  
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Ad 5 ppkt 3. 

Naczelnik Wydziału Funduszy Strukturalnych i Strategii Rozwoju Milena Gruszczyńska 

przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Szydłowiec. Naczelnik przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy 

Szydłowiec /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zauważył, że jest to bardzo istotny projekt dotyczący 

wyznaczenia terenów zdegradowanych i obszaru do rewitalizacji w naszej gminie. Radny 

podziękował Pani Naczelnik za wszelkie konsultacje, za pracę nad projektem i współpracę oraz 

za uwzględnienie uwag nad którymi pracowaliśmy na Komisji, ale również zgłoszonych 

indywidulanie. Wyraził nadzieję, że ta diagnoza przysłuży się w przyszłości, bo zawiera wiele 

stwierdzeń ważnych dla naszej gminy.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały z uwzględnieniem autopoprawki– załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 4. 

Specjalista Renata Adamczyk-Leszek przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych udostępnionych dla operatorów i przewoźników, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Szydłowiec, warunków i zasad korzystania z tych 

obiektów, oraz ustalenia stawek opłat za korzystanie z nich /w zał. do prot./. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zauważył, że na temat tego projektu uchwały długo 

rozmawiano na posiedzeniu Komisji w związku z czym poprosił o nieodczytywanie uchwały 

w całości, a przejście do uzasadnienia.  

 

Specjalista Renata Adamczyk-Leszek odczytała uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Marek Cegliński zapytał, czy któryś z przewoźników wyraził chęć obsługi trasy 

obejmującej miejscowość Barak? Czy uzgadniał przebieg trasy oraz wystąpił o umieszczenie 

przystanku od strony wschodniej przy drodze serwisowej?  

 

Specjalista Renata Adamczyk-Leszek odpowiedziała, że odbyły się takie rozmowy 

z przewoźnikami, w których to starano się namówić przewoźników do uruchomienia takich 

linii, ale docelowo nie byli zainteresowani, głownie z uwagi na fakt, iż dojazd do tej części 
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miejscowości Barak zabiera im dużo czasu. Jednak rozmowy z przewoźnikami trwają i mamy 

nadzieję, że docelowo uda się taką linię uruchomić.  

 

Radna Grażyna Rycerska poprosiła, o udzielenie informacji Pani Sołtys Sołectwa Barak, 

żeby miała informację, że nie będzie tego przystanku przy drodze serwisowej o który pytała. 

 

Sołtys sołectwa Barak Halina Tamioła zauważyła, że przystanki po jednej i po drugiej stronie 

nie są w Woli Korzeniowej tylko w Baraku, ponieważ szkółka oraz 15 numerów znajduje się 

jeszcze w Baraku, a nie w Woli Korzeniowej. 

 

Specjalista Renata Adamczyk-Leszek oznajmiła, że przystanki zlokalizowane przy drodze 

serwisowej po stronie zachodniej są przypisane dla obsługi mieszkańców Baraku, dla tej części 

zachodniej. Dodała również, że jest w stałym kontakcie z Panią Sołtys i jeżeli tylko będzie 

możliwe wprowadzenie tej lokalizacji przy stronie wschodniej to jesteśmy otwarci na realizację 

tego zadania w trybie natychmiastowym. Natomiast ze względu na ograniczenia formalno-

prawne na tę chwilę to nie jest możliwe.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały – załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 5. 

Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska 

Janusz Pytalak przedstawił projekt uchwały w sprawie zajęcia stanowiska przez Radę Miejską 

w Szydłowcu dotyczącego realizacji inwestycji mającej na celu zagospodarowanie terenu 

kamieniołomu „Podkowiński” w Szydłowcu przy ul. Kamiennej /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zapytał, czy jest potrzeba przyjęcia takiego stanowiska, 

akurat w kontekście zagospodarowania kamieniołomu, bo tak jak napisano w uzasadnieniu 

kompetencje w sprawie stanowisk przejmuje samorząd, ale czy akurat tutaj obligatoryjne jest 

to, aby takie stanowisko przyjmować? Radny stwierdził, że równie dobrze może zapytać 

dlaczego nie przyjmowaliśmy stanowiska np. w sprawie budowy drogi 8KDD? Zdaniem 

radnego sam pomysł i inicjatywa nie są złe, bo sam w roku chyba 2016 pisał wniosek do 

wieloletniego planu rozwoju Gminy dotyczący właśnie modernizacji tego terenu, jednak radny 

nie wie czy w obecnej sytuacji i przy obecnym stanie zadłużenie Gminy ta inwestycja jest nam 

potrzebna. Na obecną chwilę radny nie otrzymał informacji o ewentualnych kosztach tej 

inwestycji, a znając życie one będą bardzo duże, bo wiemy jak dziś kształtują się kwoty za 

poszczególne wykonanie zadań. Radny oznajmił, że ma obawy, chyba że dziś usłyszy 

szczegóły dotyczące kwestii finansowych, ponieważ czuje odpowiedzialność za ten budżet 

i  budżet w przyszłości oraz uważa, że nie jest to rozsądne, ponieważ mamy wiele zadań 

inwestycyjnych jak już dziś wspomniała radna Grażyna Rycerska, które są pilniejsze 

i potrzebne naszym mieszkańcom, włącznie z modernizacją Placu Marii Konopnickiej. 
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Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska 

Janusz Pytlak wyjaśnił, że stanowiska dokumentacyjne są formą ochrony przyrody, dlatego 

różnią się od dróg, chodników i placów zabaw. Jest to forma ochrony przyrody, która 

w poprzednim stanie prawnym ustalona była na podstawie zarządzeń Wojewody i Wojewoda 

taką decyzję podjął, było to rozporządzenie nr 65 z 7 czerwca 2005 roku. W międzyczasie 

zmienił się stan prawny i obecnie Wojewodowie nie mają już nic do stanowisk 

dokumentacyjnych, ponieważ jak przedstawiono w uzasadnieniu kompetencje w sprawie 

ustanawiania, zmiany, ingerencji przeszły do orangów samorządowych. Obecnie wchodząc 

z jakąkolwiek inwestycją ingerującą w te tereny nie występujemy do Wojewody z zapytaniem, 

tylko z racji iż organem kompetentnym jest Rada Miejska jest zasadne przyjęcie tej uchwały, 

która na etapie początkowym aprobuje tą inwestycję.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew wyjaśnił, że od dłuższego czasu w różnych gremiach 

spotykał się z zapytaniami dotyczącymi terenu kamieniołomu „Podkowiński”, w związku 

z tym, że jest to nasz teren i że był on przez lata mocno zaniedbany wspólnie z Radą 

postanowiliśmy wprowadzić takie zadanie. To zadnie znajduje się w budżecie oraz na jego 

realizację pozyskano 4 miliony złotych. Tak więc nie robimy tu nic w tajemnicy, ani wbrew 

Radzie. Natomiast jeśli radny Marek Artur Koniarczyk chciałby odwieść Radę od tego pomysłu 

albo oddać te 4 miliony złotych pozyskane na ten cel, to oczywiście może Radę na ten temat 

przekonywać.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk oznajmił, że nikogo nie będzie od tego odwodził, ponieważ 

decyzja zostanie podjęta przez Radę, natomiast mówi tylko o swoich wątpliwościach. Radni 

bardzo dobrze wiedzą jeżeli chodzi o budżet i poszczególne zadania jak to wygląda, ponieważ 

każde zadanie inwestycyjne w tym budżecie jest niedoszacowane.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 6. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Krzysztof Kisiel przedstawił projekt 

uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028 /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały – załącznik nr 10 do protokołu.  
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Ad 5 ppkt 7. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Krzysztof Kisiel przedstawił projekt 

uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 /w zał. do 

prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zwrócił się z prośbą w kwestii organizacyjnej, aby 

odczytywane były podstawa prawna oraz uzasadnienie.  

 

Radna Anna Majstrak zauważyła, że uzasadnienie jest takie samo jak w poprzedniej uchwale, 

w związku z czym radna nie widzi potrzeby, aby było ono odczytywane.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk stwierdził, że jego uwaga nie dotyczy tych konkretnych 

projektów uchwał, tylko ogólnie całej procedury przyjmowania uchwał.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały – załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 8. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Krzysztof Kisiel przedstawił projekt 

uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały – załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 9  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marek Cegliński przedstawił projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Zastępcy Burmistrza /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk odniósł się do prowadzenia dokumentacji szkolnej, 

a konkretnie do rozporządzenie Ministra Edukacji z 25 sierpnia 2017 roku w sprawie 

prowadzenia przez publiczne przedszkola, szkoły i placówki dokumentacji przebiegu 

nauczania, działalności wychowawczej, opiekuńczej oraz rodzajów tej dokumentacji. 
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Rozporządzenie to określa jaka dokumentacja powinna się zawierać, jednak pytanie radnego 

dotyczy tego czy wcześniej były jakieś akty prawne określające w jaki sposób należy tworzyć 

taką dokumentację, ponieważ radny czytał, że w niektórych rozporządzeniach były zawarte 

szczegóły w jaki sposób należy przechowywać np. świadectwa w poszczególnych placówkach. 

Zapytał również czy w naszych placówkach oświatowcy jest procedura prowadzenia 

i przechowywania dokumentów? 

 

Zastępca Burmistrza Aneta Furmańska odnosząc się do pierwszego pytania i kwestii 

przechowywania dokumentacji dotyczącej pomocy psychologiczno-pedagogicznej to 

rozporządzenie z 2017 roku jest pierwszym obszernym dokumentem, który dotyczy tej sprawy. 

Natomiast od tego roku jest obowiązek gromadzenia i przechowywania tej dokumentacji i tak 

jest w szkołach. Jeśli chodzi o wcześniejszy czas to takiego obowiązku nie było, nie było też 

tak rozpowszechnianej w szkołach organizacji i udzielania pomocy psychologiczno-

pedagogicznej. Ona była w znacznie mniejszym zakresie i ta dokumentacja nie jest zachowana. 

Nie było takiego obowiązku, ona była zachowana przez okres 5 lat, a później została 

zniszczona. Jest natomiast obowiązujące rozporządzenie odnośnie dokumentacji szkolnej 

dotyczy dzienników, świadectw, wzorów druków, jednak nie mówi o dokumentowaniu 

i przechowywaniu procesu udzielania pomocy psychologicznej w szkołach, to rozporządzenie 

tego nie dotyczy. Dokumentowanie tego procesu u nas zaczyna się od roku 2017, bo taki jest 

obowiązek. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zauważył, że wspominamy tylko o dokumentacji odnośnie 

pomocy psychologicznej, natomiast skarżący mówił nie tylko o potrzebie takiej informacji, ale 

również innych. Radny chciałby uzyskać informację odnośnie pozostałych dokumentów jakie 

uzyskać chciał skrzący, czy On je uzyskał? 

 

Zastępca Burmistrza Aneta Furmańska odpowiedziała, że skarżącemu zależało przede 

wszystkim na uzyskaniu dokumentacji z przebiegu pomocy psychologiczno-pedagogicznej 

i tego nie otrzymał, ani z przedszkola, ani z innych placówek, bo do innych placówek również 

występował o udostępnienie takiej dokumentacji. Natomiast skarżący otrzymał z innych 

placówek dokumentację której był obowiązek przechowywania. Jeżeli chodzi 

o przechowywanie dokumentacji to każdy pracodawca ma obowiązek ustalenia regulaminu 

przechowywania i archiwizowania dokumentów i przechowuje je zgodnie z obowiązującymi 

przepisami. To nie dotyczy tylko szkoły, czy przedszkola, ale każdego pracodawcy.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały – załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 10. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marek Cegliński przedstawił projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Zastępcy Burmistrza /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały – załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad 6. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka poinformowała, że wszyscy Radni otrzymali 

sprawozdanie z realizacji w 2022 roku Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Szydłowiec na lata 2021-2028 /w zał. do prot/, natomiast Komisja Edukacji wydała do 

sprawozdania opinię pozytywną. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk poprosił Dyrektora o konkluzje na temat tego sprawozdania, 

ponieważ jest tu wymieniony okres dwuletni, a radny chciałby się dowiedzieć co konkretnie 

chcemy dokonać oraz czy ewentualnie jest potrzeba dokonania zmiany jeśli chodzi o zapisy 

w Strategii. Poprosił o komentarz do tego dokumentu. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Krzysztof Kisiel odpowiedział, że na 

podstawie przedłożonego sprawozdania nie wnosi się potrzeby zmian w Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Szydłowiec. Oceniono założenia opisane 

w sprawozdaniu jako dobre, w związku z powyższym nie ma potrzeby dokonania zmian 

w dokumencie.  

 

Ad 7. 

Radna Grażyna Rycerska złożyła interpelacje w formie pisemnej. 

 

Radny Paweł Bloch złożył interpelację w formie pisemnej. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk przedstawił treść interpelacji złożonych w okresie między 

sesjami oraz złożył interpelacje w formie pisemnej.  

 

Ad 8. 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew oznajmił, że odpowie na wszystkie złożone interpelacje, 

również te na temat przegranych przez Gminę spraw w sądach administracyjnych, choć nie 

wydaje mu się by takowe były, a jeśli są to jednostkowe. Burmistrz poinformował również, 

mimo braku oficjalnej informacji, że Wojewódzki Sąd Administracyjny oddalił skargę radnego 

Marka Artura Koniarczyka na uchwałę dotyczącą właśnie odwołania Przewodniczącego Marka 

Artura Koniarczyka. Burmistrz uznał, że jest to dobra informacja, a skarżący sam na siebie 

naskarżył, ponieważ sam prowadził te obrady. Zdaniem Burmistrz jest to ważna informacja dla 

Rady. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk stwierdził, że procedura prawna trwa, jest tryb odwoławczy, 

więc radny prosi o zaczekanie do ostatecznego wyroku oraz o nieferowanie ich na sali sesyjnej.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew zauważył, że przekazał tylko, że WSA oddalił tę skargę.  
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa odczytał treść pisma skierowanego przez 

Komendanta Powiatowego Policji w Szydłowcu w sprawie wsparcia finansowego działań KPP 

w Szydłowcu. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk poinformował, że w ostatnim czasie do Rady Miejskiej 

wpłynęły dwa wnioski w sprawie rezygnacji z członkostwa w Komisji. Radny (odczytał ich 

treść) oraz stwierdził, że były tu projekty uchwał pisane na kolanie m.in. ta dotycząca jego 

odwołania i bardzo szybko takie uchwały zostały podjęte, dlatego dziwi go, że na dzisiejszą 

sesję nie zostały przygotowane te uchwały, ale zaczeka do kolejnej sesji. 

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka oznajmiła, że wszystko przebiega zgodnie 

z procedurami oraz wyjaśniła, że nie jest tak, że z dnia na dzień zostaje złożony wniosek i od 

razu zostaje podjęta decyzja. 

 

Radny Arkadiusz Sokołowski zwrócił uwagę na omyłkę w odczytywaniu przez radnego 

Marka Artura Koniarczyka wniosku.  

 

Radna Anna Majstrak poinformowała, że otrzymała wniosek złożony przez radnego Marka 

Artura Koniarczyka, jednak nie wie do kogo ten wniosek jest adresowany, ponieważ na piśmie 

nie ma adresata oraz tego kto ma nad tym procedować. Radna stwierdziła, że na piśmie powinna 

zostać umieszczona informacja do kogo jest ono skierowane. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk przeprosił za omyłkę przy odczytywaniu nazwiska, 

natomiast odnosząc się do procedur związanych z pisaniem wniosku radny stwierdził, że to nie 

radna powinna się wypowiadać. Ponadto dodał, że we wniosku jest wyraźnie napisane, że 

proszę o dokonanie zmian na najbliższej sesji Rady Miejskiej w Szydłowcu, a wnioski były 

napisane 18 i 19 października.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew stanowczo zaprotestował przeciwko stwierdzeniu, że 

nasze uchwały są napisane na kolanie. Uchwała o której mówił były przewodniczący Marek 

Artur Koniarczyk została zaskarżona i zarówno organ Wojewody jak i WSA oddalił tą skargę, 

co świadczy o tym, że te uchwały były bardzo dobrze przygotowane.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zauważył, że w tej sprawie trwa procedura odwoławcza, 

więc prosi, aby się nie wypowiadać na ten temat.  

 

Radna Anna Majstrak stwierdziła, że skoro nikt nie może się wypowiadać na ten temat, to po 

prostu może nie będziemy procedować nad tym wnioskiem, radna oznajmiła, że należy jasno 

określić czy mamy nad tym procedować oraz czy radny chce rezygnować z pracy w tych 

komisjach czy nie. Radna dodała, że nie będzie procedowała nad tym wnioskiem.  

 

Radny Paweł Bloch zauważył, że procedury jasno określają, że wnioski powinny być złożone 

przynajmniej 7 dni przed sesją, obydwa wnioski zostały złożone w późniejszym terminie niż 

ustawowe 7 dni, dlatego nie pojawiły się na sesji projekty uchwał w tej sprawie. Radny zapytał, 



12 
 

jak wyglądałaby praca Rady gdyby radni gremialnie złożyliby wnioski o rezygnację 

z członkostwa w Komisji czy Komisjach i przychodzili tylko na wybrane posiedzenia? Opinia 

mecenasa w tej sprawie, którą radni otrzymali o tym nie mówi. Radny zapytał również jak to 

się ma do zapisu ze Statutu Gminy mówiącego, że każdy radny uczestniczy w pracach co 

najmniej dwóch komisji?  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa stwierdził, że są to bardzo ważne pytania 

nad którymi radny również się pochylał, ale na dyskusję na ten temat będzie najlepszy moment 

na posiedzeniach Komisji, kiedy to omawiane będą te pisma, ponieważ teraz raczej nie uda się 

tego rozstrzygnąć.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk stwierdził, że istnieje powód dla którego radni złożyli te 

wnioski, ale również przypomniał, że wcześniej takie wnioski złożyli radny Paweł Surdy 

i Przewodnicząca Jadwiga Kopycka, która obecnie oficjalnie nie pracuje w żadnej Komisji. 

Radnego dziwi, że w tamtym czasie takiej opinii nie było, a pojawia się ona teraz. Dodatkowo 

radny nadmienił, że istnieje wyrok WSA w Białymstoku z 2019 roku, który wyczerpuje te 

kwestie.  

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka zauważyła, że Komisje w których mogła 

uczestniczyć miały pełne składy natomiast teraz z racji, iż zawalania się miejsce w Komisji 

Budżetu to z chęcią dołączy do tej Komisji, natomiast Wiceprzewodniczący Paweł Surdy 

zgłaszał akces do Komisji Infrastruktury.  

 

Ad 9. 

Na tym porządek LV sesji został wyczerpany. 

 

Przewodnicząca obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam LV sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknęła LV sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1300do godz. 1445 

 

Rada podjęła uchwały: LV/403/23, LV/404/23, LV/405/23, LV/406/23, LV/407/23, 

LV/408/23, LV/409/23, LV/410/23, LV/411/23, LV/412/23. 

 

Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu była Paulina Bednarczyk. 

 

Protokołowała: 

Paulina Bednarczyk 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

        Jadwiga Kopycka 

 


